

World Junior A Challenge , Tournament



United States
7

**United States**

**Switzerland**

1
2

2
3

3
2

T
7



Switzerland
0

FINAL

Game ID: 4
Round: Preliminary
Group: A
Date: Dec 15, 2014
Time: 8:30 PM EST
Location: West Central Events Centre, Kindersley, Sask.
Status: Final
Referee Alex Cote, Colin Watts
Linesman Ryan Gibbons, Ryan Lundquist
Game Notes:
SCHIERHORN GETS SHUTOUT, U.S. ROLLS TO WJAC-OPENING WIN
JASON LA ROSE
KINDERSELEY, Sask. – Eric Schierhorn stopped all 24 shots he faced to record the shutout as the United States cruised to a 7-0 win over Switzerland in its opening game Monday at the 2014 World Junior A Challenge. Schierhorn is just the second American goaltender in tournament history to record a shutout; Zane Gothberg made 23 saves to blank Sweden in the 2011 bronze medal game in Langley, B.C. Anthony Angello paced the U.S. offence with a goal and three assists, while Andrew Ogilvie – one of three returnees from the team that won gold last year in Yarmouth, N.S. – had two goals and a helper. Joe Snively, Thomas Novak, Shane Gersich and Brock Boeser had the other goals for the Americans, who have won 10 in a row at the tournament, dating back to Gothberg’s shutout victory over the Swedes in 2011. Daniel Muff went the distance in net for Switzerland, finishing with 47 saves. Snively got the scoring started at 11:13 of the first period, finishing off a pretty passing play, and Novak beat Muff from the side of the Swiss goal less than four minutes later for a 2-0 lead after one period. The Americans really turned on the offence in the second, firing 26 shots at Muff in the middle frame, the second-most in a period in tournament history; only Germany (28 against Belarus in 2006) had more. Ogilvie made it a 3-0 game with the goal of the night seven minute into the second period, dangling around a Swiss defenceman before going high over the glove of Muff. Gersich beat the Swiss netminder from a sharp angle at 8:25 and Boeser banged in a loose puck in the crease at 14:11 to send the Americans to the dressing room up 5-0 after 40 minutes. Ogilvie cleaned up his own rebound to make it 6-0 early in the third, and Angello scored the Americans’ only power play goal in seven chances to cap the scoring with less than six minutes to go. The U.S. finished with a 54-26 advantage in shots on goal, reaching the 50-shot mark for the first time ever. The Americans wrap up the preliminary round with a first-place showdown against Canada East on Tuesday afternoon (3:30 p.m. CT), while the Swiss will await for Tuesday’s results to see who they face in Wednesday’s quarter-finals.

SCHIERHORN OBTIENT LE JEU BLANC ET LES ÉTATS-UNIS OUVRENT AVEC UNE VICTOIRE AU DMJA
JASON LA ROSE
KINDERSELEY, Sask. – Eric Schierhorn a arrêté les 24 tirs dans sa direction pour inscrire le jeu blanc tandis que les États-Unis obtiennent une victoire de 7-0 sur la Suisse à leur match d’ouverture lundi, au Défi mondial junior A 2014. Schierhorn est le deuxième gardien de but américain de l’histoire du tournoi à inscrire un jeu blanc; Zane Gothberg avait fait 23 arrêts pour blanchir la Suède à l’occasion du match pour la médaille de bronze, en 2011, à Langley, C.-B. Anthony Angello a donné le rythme à l’offensive américaine en obtenant un but et trois mentions d’aide tandis qu’Andrew Ogilvie – un des trois joueurs de l’équipe médaillée d’or de l’an passé à Yarmouth, N.-E., à participer de nouveau au tournoi – a obtenu deux buts et une mention d’aide. Joe Snively, Thomas Novak, Shane Gersich et Brock Boeser ont marqué les autres buts des Américains qui ont gagné 10 matchs consécutifs au tournoi depuis le blanchissage de Gothberg face à la Suède en 2011. Daniel Muff est resté devant le but de la Suisse pendant tout le match et a fait 47 arrêts. Snively a ouvert la marque à 11 min 13 s en première période lorsqu’il a terminé un beau jeu de passe et Novak a déjoué Muff depuis le côté du but suisse moins de quatre minutes plus tard pour donner une avance de 2-0 à son équipe après une période. Les Américains ont déclenché leur offensive en deuxième période et ont dirigé 26 tirs sur Muff au cours du deuxième engagement, le plus important nombre de l’histoire du tournoi au cours d’une période; seule l’Allemagne (28 tirs contre le Bélarus en 2006) en a inscrit davantage. Ogilvie a porté la marque à 3-0 avec un but à la neuvième minute de jeu en deuxième période, lorsqu’il a déjoué un défenseur suisse avant de lancer la rondelle bien haut au-dessus du gant de Muff. Gersich a déjoué le gardien de but suisse depuis un angle saillant à 8 min 25 s et Boeser a fait entrer une rondelle libre dans l’enceinte à 14 min 11 s pour donner l’avantage 5-0 aux Américains avant leur entrée au vestiaire après 40 minutes de jeu. Ogilvie a repris son propre retour de lancer pour faire passer la marque à 6-0 tôt en troisième période, et Angello a compté le seul but des Américains en sept occasions en avantage numérique pour inscrire le dernier but du match à moins de six minutes à faire. Les États-Unis ont terminé avec un avantage de 54-26 au chapitre des tirs au but et ont ainsi atteint pour la toute première fois la marque de 50 tirs au but. Les Américains terminent la ronde préliminaire avec un duel pour la première place contre Canada Est, mardi après-midi (15 h 30 HC), tandis que la Suisse devra attendre les résultats de mardi pour savoir contre qui elle jouera mercredi en quarts de finale.

Shots on Goal

Team	1	2	3	Total
United States	14	26	14	54
Switzerland	8	6	12	26

Power Plays

Team	PP	PIM
United States	1-7	4
Switzerland	0-1	14

1st Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
11:13	United States	Joe Snively Goal (even strength) <i>Assists: Mitch Reinke , Anthony Angello</i>	USA 1 - SUI 0
15:31	United States	Thomas Novak Goal (even strength) <i>Assists: Mitch Reinke</i>	USA 2 - SUI 0
Time	Team	Penalty Detail	
4:13	Switzerland	Serge Weber: Hooking - Minor (2:00)	

2nd Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
6:41	United States	Andrew Ogilvie Goal (even strength) <i>Assists: Anthony Angello , Joe Snively</i>	USA 3 - SUI 0
8:25	United States	Shane Gersich Goal (even strength) <i>Assists: Blake Hillman</i>	USA 4 - SUI 0
14:11	United States	Brock Boeser Goal (even strength) <i>Assists: Tyler Sheehy , Thomas Novak</i>	USA 5 - SUI 0
Time	Team	Penalty Detail	
0:26	Switzerland	Sandro Forrer: Hooking - Minor (2:00)	
0:26	Switzerland	Misha Moor: Interference - Minor (2:00)	
3:28	Switzerland	Serge Weber: Holding - Minor (2:00)	
4:28	United States	Andrew Ogilvie: Hooking - Minor (2:00)	
9:18	Switzerland	Damien Riat: Slashing - Minor (2:00)	
12:07	Switzerland	Yannick Zehnder: Tripping - Minor (2:00)	
19:56	United States	Hayden Shaw: Holding - Minor (2:00)	

3rd Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
2:41	United States	Andrew Ogilvie Goal (even strength) <i>Assists: Anthony Angello</i>	USA 6 - SUI 0
13:31	United States	Anthony Angello Goal (power play) <i>Assists: Mason Bergh , Andrew Ogilvie</i>	USA 7 - SUI 0
Time	Team	Penalty Detail	
11:38	Switzerland	Romain Chuard: Kneeing - Minor (2:00)	



United States

Skaters

#	Name	G	A	PIM
2	Mitch Reinke	0	2	0
3	Ryan Zuhlsdorf	0	0	0
4	Blake Hillman	0	1	0
5	Christian Wolanin	0	0	0
6	Charles Curti	0	0	0
7	Dylan Gambrell	0	0	0
8	Mason Bergh	0	1	0
9	Seamus Malone	0	0	0
10	Andrew Oglevie	2	1	2
11	Bobby Nardella	0	0	0
12	Brock Boeser	1	0	0
14	Dakota Joshua	0	0	0
15	Thomas Novak	1	1	0
16	Shane Gersich	1	0	0
17	Anthony Angello	1	3	0
18	Kyle Connor	0	0	0
19	Joe Snively	1	1	0
20	Adam Gaudette	0	0	0
22	Tyler Sheehy	0	1	0
24	Hayden Shaw	0	0	2
Totals:		7	11	4

Goalies

#	Name	Min	Sh	Sv	Dec
1	Eric Schierhorn	60:00	26	26	WIN
30	Cale Morris	0:00	0	0	0
Totals:		60:00	26	26	0

Coaches

#	Name	Signature
---	------	-----------

Statistics Powered by



Switzerland

Skaters

#	Name	G	A	PIM
4	Romain Chuard	0	0	2
5	Marco Forrer	0	0	0
6	Clément Stemer	0	0	0
7	Serge Weber	0	0	4
8	Tino Kessler	0	0	0
9	Damien Riat	0	0	2
10	Samuele Guidotti	0	0	0
11	Auguste Impose	0	0	0
12	Misha Moor	0	0	2
14	Makai Holdener	0	0	0
17	Noele Trisconi	0	0	0
18	Calvin Thürkauf	0	0	0
19	Yannick Zehnder	0	0	2
20	Christian Pinana	0	0	0
21	Fabio Hollenstein	0	0	0
22	Sandro Forrer	0	0	2
24	Raphael Prassl	0	0	0
25	Alain Bircher	0	0	0
27	Fabian Haberstich	0	0	0
28	Timo Haussener	0	0	0
Totals:		0	0	14

Goalies

#	Name	Min	Sh	Sv	Dec
29	Daniel Muff	60:00	54	47	LOSS
30	Joren Van Pottelberghe	0:00	0	0	0
Totals:		60:00	54	47	0

Coaches

#	Name	Signature
---	------	-----------